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Zusammenfassung

        
Zwischen 1973 und 1980 wurden 349 intraokuläre Linsen nach i. c. und 470 nach e. c. Kataraktoperation eingesetzt. Bei der i. c. Extractio lentis kam ausnahmslos die 4-Schlingen-Binkhorst-Linse, bei der e. c. Kataraktoperation in 194 Fällen die 2-Schlingen - in 276 Fällen die 4-Schlingen-Binkhorst-Linse zur Implantation. Zwei Komplikationen stehen im Vordergrund: das Irvine-Gass-Syndrom in 10% nach i.e., die störende Cataracta secundaria in 19% nach e. c. Operationen. Nach e. c. Extractio lentis und erfolgreicher Synechienbildung wurde relativ häufig eine Dezentrierung des Pseudophakos festgestellt. Es wird deshalb empfohlen, die e.c. Extractio lentis der i.c. Kataraktoperation vorzuziehen, eine gesicherte 4-Schlingen-Linse zu implantieren, deren Haltebügelchen aber nicht in den Kapselsack einzusetzen. Besonders bei jungen Pseudophakos-Patienten ist es unerläßlich, eine zusätzliche optische Korrektur, am besten als Gleitglas zu verschreiben.


      
        
Summary

        
Between 1973 and 1980 349 intraocular lenses were implanted after intracapsular and 470 after extracapsular cataract operation. The results and complications are evaluated: following intracapsular lens extraction a 4-loop Binkhorst lens (iris clip lens) was inserted in all cases. Following extracapsular cataract operation a 2-loop Binkhorst lens (iridocapsular lens) was implanted in 194, a 4-loop lens in 276 cases. The two complications occurring most frequently were an Irvine-Gass syndrome in 10% following intracapsular, and a disturbing secondary cataract necessitating a discision in 19% after extracapsular lens extraction. A dislocation-decentration of the pseudophakos was observed in some cases after extracapsular cataract operation. It is therefore recommended that the extracapsular be preferred to the intracapsular cataract extraction, that a 4-loop lens be implanted, secured by a transiridectomy suture, but that the haptic part of the intraocular lens should not be inserted in the capsular bag. It is of paramount importance, especially in young Pseudophakie patients, to prescribe carefully an additional optical correction, preferably progressive glasses.
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